
 

 

 

Folketingets Sundhedsudvalg har den 12. oktober 2021 stillet følgende spørgsmål nr. 

39 (Alm. del) til sundhedsministeren, som hermed besvares. Spørgsmålet er stillet ef-

ter ønske fra Kirsten Normann Andersen (SF). 

 

Spørgsmål nr. 39:  

”Hvad er ministerens kommentar til hovedkonklusionen i artiklen »Behov for større 

sikkerhed omkring medicin til børn og unge i Danmark« af Anne-Cathrine 

Finnemann m.fl. i Ugeskrift for Læger nr. 182 fra 2020, om at »Vi har beskrevet et 

stort, udækket behov for godkendt medicin til børn og unge i Danmark. Det er 

problematisk, at kun 30% af de markedsførte lægemidler, som vi dagligt anvender, 

er godkendt, og at kun 10 % af de præparater, vi anvender til nyfødte, er 

godkendt«?” 

 

Svar: 

Der er til brug for besvarelsen af spørgsmålet behov for at indhente bidrag fra Sund-

hedsstyrelsen og Lægemiddelstyrelsen. Spørgsmålet forventes endeligt besvaret ul-

timo november.  
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